
Helsingin yliopiston ylioppilaskunta
Ympäristövaliokunnan kokous 4/2023
13.04.2023 klo 17.30
Valiokuntatila Kabinetti

Paikalla: Aaro Sariola (pj), Eevi Tiihonen (vpj, sihteeri), Sanni Tuomiluoma (poistuu
kohdassa 9), Reeta Behm (poistuu kohdassa 9), Felicity Goldsmith, Letizia Pandini ja Anni
Saviniemi

1. Kokouksen avaus ja sihteerin valinta
Avataan kokous ajassa 17:34. Sihteeriksi valitaan Eevi Tiihonen.

2. Esityslistan hyväksyminen ja mahdolliset lisäykset
Esityslista hyväksytään sellaisenaan.

3. Ilmoitusasiat
HYY on perustanut uuden valiokunnan, Tapahtumavaliokunnan.
Paloturvallisuusohjeet löytyvät Slackista Premises-kanavalta.
Yv-aktiivit-sähköpostilista ei ole enää käytössä.
Valiokunnan budjetti syyskuuhun asti on 235 euroa.

4. Ajankohtaista keva-verkostossa
Verkosto järjestää 19.4. klo 15-17 Biokeskuksessa tilaisuuden, jossa esitellään yliopiston
uutta hiilineutraaliussuunnitelmaa.
Aalto ja Helsingin yliopisto järjestävät Sustainability Science Days -tapahtuman 23.-26.5.
Verkosto on pyytänyt valiokuntaa mainostamaan yliopiston ympäristöaiheisia tapahtumia
sosiaalisessa mediassamme.
Jos tarvitsemme puhujaa tilaisuuksiimme, verkosto voi auttaa olemaan yhteydessä yliopiston
henkilökuntaan.
Verkosto on kehittänyt kestävyyteen liittyviä kursseja yhteistyössä opiskelijoiden kanssa.
Elina Tanninen ja Riina Koivuranta ovat menossa konferenssiin, jossa käsitellään
kestävyysaiheita sekä opiskelijoiden ja henkilökunnan yhteistyötä tähän liittyen. He ovat
pyytäneet toimikunnalta ideoita, mistä keskustella konferenssissa. Käytiin keskustelua, ja
Aaro toimittaa ideat Elinalle ja Riinalle. Jos ideoita on lisää, niitä voi lähettää Aarolle viestillä.

5. Kide.app
Valiokunnan on nyt mahdollista käyttää Kide.appia tapahtumien julkaisuun, niistä
tiedottamiseen ja niihin ilmoittautumiseen.
On päätetty, että valiokunnat voivat asettaa pääsymaksun tapahtumiin, mutta emme voi
tehdä voittoa. Kide.appia voi käyttää myös ilmaisista tapahtumista tiedottamiseen.
Reeta, Anni ja Aaro ovat käyneet Kide.app-koulutuksessa.
Valiokuntamme on päättänyt olla käyttämättä Kide.appia, mutta ensi syksynä uudella
valiokunnalla on mahdollisuus käyttää sitä. Suositus on, että emme pyydä tapahtumista
maksua.

6. Viestintäasiat
6.1 Blogi



Iris on tehnyt blogipostauksen Vihreästä viikosta ja aikoo tehdä toisen postauksen
kevään aikana.
Emppu on tehnyt blogiimme vegeappro-sivun, joka piilotetaan approjen päätyttyä.
6.2 Sertifikaattikysely ja reels
Kolme kahvipakettia on vielä jakamatta voittajille, koska Iris ei ole saanut heiltä
vastausta. Jos he eivät vastaa huomiseen mennessä, Iris ottaa yhteyttä uusiin
voittajiin.
Reels-videota editoidaan parhaillaan ja se valmistunee toukokuussa.
6.3 Valiokuntatoimijoiden ohjeiden koostaminen ja moodle
HYY luo moodle-sivun, jossa on kaikki ohjeet tuleville valiokuntatoimijoille. Aaro
kerää tätä varten ohjeet ja pyytää muita valiokunnan jäseniä kommentoimaan niitä.
6.4 Muut viestintäasiat
Aaro muistuttaa kaikkia ottamaan kuvia tapahtumissamme ja lataamaan ne Driveen.
Reeta muistuttaa ilmoittamaan hänelle, jos yrittää kirjautua valiokuntamme
sähköpostiin.
Letizia tuo esille, että olisi kiva saada pysyvä infopostaus Instagramiin vegeapproista.
Eevi tekee tämän tänä iltana.
Aaro muistuttaa, että jos joku haluaa mainostaa tapahtumiamme lähettämällä
yksityisviestejä ainejärjestöille, keskustelemme asiasta ensin yhdessä valiokunnan
kesken.

7. Kabinetti ja tilavastaavat
Kabinetin tilavastaavamme Anni ei ole saanut lisätietoja asiasta.
Valiokunnat ovat tekemässä kirpputorikierroksen, jotta Kabinetista saataisiin viihtyisämpi.
Kaikki jotka haluavat osallistua, voivat vastata kyselyyn huomiseen mennessä.

8. Järjestöjen ympäristövastaavat ja ympäristöohjeistus järjestöille
Valiokuntaan otettiin yhteyttä ainejärjestöistä, jotka suunnittelevat kirpputoritapahtumaa.
Petri on vastannut tähän sähköpostiin.
Petri lähettää ainejärjestöjen ympäristövastaaville viestin sähköpostitse, nyt kun olemme
saaneet heidän yhteystiedot.
Eevi on päivittänyt suomenkielisen ympäristöohjeistuksen ja tekee sen myös englanniksi ja
ruotsiksi.

9. Vegeapprot
Approt alkoivat tänään ja melkein kaikki passit on jo jaettu. Instagram-postaus on ainoa, jolla
on yli 200 tykkäystä ja myös muut statistiikat ovat hyviä.
Valiokuntalaisille ei jaeta passeja, mutta he voivat käydä approilla niin, että sanovat
approkohteissa olevansa valiokunnasta. Jos valiokuntalaiset käyvät appropaikoissa, voivat
he tehdä somesisältöä ja esimerkiksi lähettää Eeville jaettavaksi tai tägätä valiokunnan
somet ja käyttää hashtagia, jotta julkaisut voidaan jakaa valiokunnan someissa.
Approjen jälkeen tehdään vielä kiitospostaukset someen ja sähköpostilla ravintoloille. Anni
voi tehdä palautelomakkeen ja tehdä siitä QR-koodin, jota voimme näyttää ihmisille, kun he
tulevat hakemaan haalarimerkkejä.
Jatkossa voisimme tehdä yhteistyötä muiden yliopistojen kanssa, koska esimerkiksi Aallosta
on tullut paljon kysymyksiä osallistumisesta.
Letizia tuo esille, että haalarimerkit eivät ole ympäristöystävällisiä. Ensi kerralla voisimme
yrittää keksiä tälle vaihtoehdon.



Eevi kirjoittaa Driveen ohjeet vegeappron järjestämisestä.

Reeta ja Sanni poistuvat klo 18:20.

10. Tulevat tapahtumat
10.1 Lukupiirin kolmas tapaaminen 20.4.
Lukupiirin seuraava, ja viimeinen, tapaaminen on Kahvila Rakastan:ssa
yksityistilaisuutena klo 18. Anni kannustaa kaikkia tulemaan, vaikka vain
kuuntelemaan.
Anni tekee asiasta postauksen Instagramiin.
10.2 Lintubongaus ja saunailta 7.5
Linturetki järjestetään Vanhankaupunginlahdella Viikissä klo 11-13. Aaro on
lähettänyt Tringalle viestiä linturetkioppaasta. Anni tekee ilmoittautumislomakkeen.
Sivistys on varattu valiokunnalle klo 18 alkaen. Eevi hakee sen avaimen ja palauttaa
maanantaina.
Felicity hakee kaukoputken retkeä varten Viikin Lintuvarusteelta, jos se on saatavilla.
Aaro kysyy viestintätiimiltä, voisivatko he tehdä asiasta postauksen.
10.3 Ploggaus
Valiokunnalla on niin paljon tekeillä, ettemme järjestä julkista ploggaus-tapahtumaa,
mutta voimme tehdä postauksen roskaamisesta ennen vappua.
10.4 Muut tapahtumat
Alina-salin varauskierros on toukokuussa, mutta emme osallistu siihen.
Uuden valiokunnan järjestäytymiskokous on 25.9.
Check In -tapahtuma on 30.-31.8.
Avajaiskarnevaali on 4.9.
Fuksiseikkailu on 28.9. ja suunnittelupalaveri sitä varten pidetään 17.4. kello 17-19.
HYY järjestää valiokunnille kesätapaamisen, johon voimme osallistua. Aaro lähettää
tämän ajankohdasta kyselyn Slackiin.
Letizia ehdottaa ensi vuodelle vierailua Oh Mama -nimiseen ruokaosuuskuntaan.
Maan ystävät ovat lähettäneet valiokunnalle sähköpostia, joka on välitetty HOAS:lle.
Letizia ja Felicity tuovat seuraavaan kokoukseen siemeniä sissiviljelyä varten.
Seuraava valiokunta voi pohtia, haluaako varata puutarhanhoitopaikan yliopistolta.

11. Menneet tapahtumat
11.1 Lukupiirin toinen tapaaminen 16.3.
Tapaaminen meni hyvin.
11.2 Vihreä viikko 14.-17.3.
Joidenkin mielestä paneelikeskustelu oli hieman liian pitkä. Toisaalta saimme
palautetta, että paneeli olisi voinut kestää pidempään ja panelisteja olisi voinut olla
enemmän. Toinen palaute oli, että voisimme järjestää enemmän vuorovaikutteisia ja
rennompia tapahtumia.
Jotkin tilat, joissa tapahtumat järjestettiin, tekivät ilmapiiristä oudon. Esimerkiksi
Kuluttajaliiton luentoa varten olisi ollut hyvä olla valoisa ja siisti huone.
Seuraavan kerran, kun valiokunta järjestää ruokatapahtuman, on hyvä muistaa kysyä
allergioista ilmoittautumislomakkeessa.
11.3 Luontomarssi 18.3.
Osallistujia oli hyvin ja marssi sujui mukavasti.
11.4 Ekskursio ympäristöministeriöön 12.4.



Viisi ihmistä ei tullut paikalle ja muutama muu lähetti juuri ennen tapahtumaa viestin
ettei pääse, mikä oli valitettavaa, koska jonotuslistalla oli henkilöitä. Huone oli hyvin
pieni, mutta muuten vierailu sujui hyvin.
Anni tekee palautelomakkeen ekskursiolle.
Jos tulevat ekskursiot tulevat täyteen, on hyvä ilmoittaa kaikille, että tämä on syy
sulkea lomake aikaisemmin.

12. Muut esille tulevat asiat
Ei muita esille tulevia asioita.

13. Seuraava kokous
Seuraava kokous pidetään Kabinetissa 7.5. klo 17.

14. Kokouksen päättäminen
Päätetään kokous ajassa 19:24.

Aaro Sariola
puheenjohtaja

Eevi Tiihonen
varapuheenjohtaja, sihteeri



The Student Union of the University of Helsinki
Environmental Committee’s meeting 4/2023
April 13th 2023 at 5.30pm
Meeting room Kabinet

Present: Aaro Sariola (chair), Eevi Tiihonen (vice chair, secretary), Sanni Tuomiluoma
(leaves at 9), Reeta Behm (leaves at 9), Felicity Goldsmith, Letizia Pandini and Anni
Saviniemi

1. Opening of the meeting and appointment of secretary
The meeting is opened at 5:34 pm. Eevi Tiihonen is appointed as the secretary.

2. Approval of the agenda and possible additions
The agenda is approved as distributed.

3. Notices
HYY has established a new committee, the Events Committee.
The fire safety instructions can be found in Slack premises channel.
Yv-aktiivit email list is no longer in use.
The committee’s budget until September is 235 euros.

4. Current issues in sustainability and responsibility -network
The network will have an event in Biokeskus on 19th of April from 3 pm to 5 pm to introduce
the University’s new carbon neutrality plan.
The Sustainability Science Days are organised at by Aalto University and University of
Helsinki on the 23th-26th of May.
The network has asked us to promote the university’s environmentally related events on our
social media.
If we need a speaker for our events, the network can help to contact people from the
university.
The network has developed sustainability related courses in cooperation with students.
Elina Tanninen and Riina Koivuranta are going to a conference about students’ and staff’s
engagement regarding sustainability and they have asked for ideas from the committee.
These were discussed, and Aaro will deliver them to Elina and Riina. If there are more ideas,
they can be sent to Aaro via a message.

5. Kide.app
It is now possible to use Kide.app as the place to release events, information about them
and have the sign up for events.
It has been decided that the committee can ask for money for event tickets but we can’t
make any profit. It is also possible to release information about free events in Kide.app.
Reeta, Anni and Aaro have gone to the Kide.app training.
Our committee has decided not to use Kide.app, but next fall the new committee will have
the possibility to use it. It is recommended that we do not ask for money for events.

6. Communications
6.1 Blog



Iris has made a blog post about the Green Week and wants to do another post during
the spring.
Emppu has made the Vegan Crawl page to our blog, which will be hidden after the
crawl is over.
6.2 Certificate inquiry and reels
Three coffee packets have not been distributed to the winners yet, because Iris has
not gotten an answer from them. If they don’t answer by tomorrow, Iris will contact
new winners.
The reels video is being edited and will probably be ready in May.
6.3 Instructions for committee positions and moodle
HYY will create a moodle page where there will be all the instructions about
committee positions for new committee members. Aaro will gather the instructions
and run it by the other committee members.
6.4 Other communications matters
Aaro reminds everyone to take pictures in our events and upload them to Drive.
Reeta reminds everyone to let her know if one of us tries to log into our committee’s
email.
Letizia brings up that it would be nice to have a permanent information post on our
Instagram about the Vegan Crawl. Eevi will do this tonight.
Aaro reminds that if someone wants to promote our events by sending direct
messages to subject organizations, we will first talk this through as the committee.

7. Kabinetti officials
Anni, our Kabinetti official, has not gotten any more information.
There will be a flea market tour to make Kabinetti more cozy. Everyone who wants to
participate can answer the poll tomorrow at the latest.

8. Organizations’ environmental coordinators and environmental instructions
The committee was contacted for help by subject organizations, who are planning to have a
flea market event. Petri has answered this email.
Petri will send a message to the organizations’ environmental coordinators via email, now
that we have the access to it.
Eevi has updated the environmental instructions in Finnish and will do it in English and
Swedish.

9. Vegan Crawl
The crawl started today and we are almost out of passes. The Instagram post is the only one
that has received more than 200 likes and also other statistics are great.
Committee members will not get passes, but they can visit the crawl destinations by saying
that they are from the committee. If committee members attend the crawl, they can make
social media content and send it to Eevi to share, or tag the committee and use the hashtag
to share the posts on the committee's social media.
After the crawl, thank you posts will be made to social media and by email to restaurants.
Anni can do a feedback form and make a QR-code for it, which we can show to people when
they come to get the patches.
In the future we could cooperate with other universities because there have been a lot of
questions about participating from Aalto, for example.



Letizia makes a point about overall patches, and how they are not environmentally friendly.
Next time we could try to figure out a more sustainable option.
Eevi will write instructions to Drive about how to organize a vegan crawl.

Reeta and Sanni leave at 6:20 pm.

10. Upcoming events
10.1 3rd meeting of book club 20.4.
The next and last meeting of the book club will be in Kahvila Rakastan as a private
event at 6 pm. Anni encourages everyone to come, even just to listen.
Anni will make a post about this to Instagram.
10.2 Birdwatching and sauna evening 7.5.
The birdwatching will take place in Vanhankaupunginlahti, Viikki at 11 am to 1 pm.
Aaro has sent a message to Tringa about a birdwatching guide. Anni will make a
signup form.
Sivistys is booked for the committee from 6 pm. Eevi will get the key and return it on
Monday.
Felicity will get a telescope for the trip from Lintuvaruste in Viikki, if it’s available.
Aaro asks the communications team if they can do a post about this.
10.3 Plogging
The committee has so much going on that we will not arrange a public plogging
event, but we will do an anti-trashing post before the 1st of May.
10.4 Other events
The Alina hall reservation round is in May, but we won’t take part in it.
The new committee’s election meeting is on the 25th of September.
The Check In event is from the 30th to the 31st of August.
The Opening Carnival is on the 4th of September.
The Freshers Adventure is on the 28th of September. The planning meeting for this is
happening on the 17th of April from 5 to 7pm.
HYY will organize a committees’ summer event that we can take part in. Aaro will
send a poll about this to Slack.
Letizia suggests a visit to a food cooperative called Oh Mama for next year.
Friends of the Earth have sent an email to the committee, which has been forwarded
to HOAS.
Letizia and Felicity will bring seeds to our next meeting for guerrilla gardening.
The next committee could reserve a gardening spot from the university.

11. Past events
11.1 2nd meeting of book club 16.3.
The meeting went well.
11.2 Green Week 14.-17.3.
Some people thought that the panel discussion was too long and tiring. On the other
hand, we got feedback that the panel could have lasted longer and there could have
been more panelists. Another feedback was that we could have more interactive and
laid-back events.
Some of the spaces where the events were organized made the atmosphere weird.
For example, a bright and clean room for the Consumers’ Union lecture would have
been better.



Next time when the committee organizes a food event, it needs to be remembered to
ask about allergies in the signup form.
11.3 Nature March 18.3.
There were a good number of participants.
11.4 Excursion to the Ministry of the Environment 12.4.
Five people didn’t show up and a few other people sent a message right before the
event that they can’t make it, which was unfortunate because there were people in
the waiting list. The room was very small, but otherwise it was a nice visit.
Anni will make a feedback form.
If future excursions become full, we should inform everyone that there’s a reason for
closing the form earlier.

12. Other matters
Nothing to bring to the meeting.

13. Next meeting
Next meeting will be held in Kabinetti on 7.5. at 5 pm.

14. Ending of the meeting
The meeting ends at 7:24 pm.

Aaro Sariola
chair

Eevi Tiihonen
vice chair, secretary


